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vi har noget imod finansieringen af det. Derfor 
stemmer CD imod. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 109 stemmer (S, V, 
KF, SF, RV, FP og DF) mod 6 (EL og CD). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 114: 
Forslag til lov om ændring af lov om social 
bistand. (Kommunalbestyrelsens ansvar for 
visse ansattes berigelsesforbrydelser). 
Af Kirsten Jacobsen (FP) m.fl. 
(Fremsat 10/12 96. Første behandling 23/1 97. 
Betænkning 7/5 97. Anden behandling 15/5 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget forkastedes, idet 6 (FP og DF) 
stemte for, 107 (S, V, KF, SF, RV, EL og CD) 
imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 186: 
Forslag til lov om ændring af lov om almene 
boliger m.vv lov om boligbyggeri og lov om 
individuel boligstøtte. (Bofællesskaber). 
Af boligministeren (Ole Løvig Simonsen). 
(Fremsat 12/3 97. Første behandling 3/4 97. 
Betænkning 7/5 97. Anden behandling 13/5 97. 
1 ændringsforslag af boligministeren (Ole Løvig 
Simonsen) 20/5 97). 

Der var stillet 1 ændringsforslag af boligmini- 
steren (Ole Løvig Simonsen). 

Ændringsforslaget sattes først til forhandling. 

Forhandling 

Boligministeren (Ole Løvig Simonsen): 
Jeg vil gerne her ved tredjebehandlingen for det 
første udtrykke min store tilfredshed med og 
tak for, at vi kan få lovforslaget igennem. 

Men der har også været nogle diskussioner 
om, hvorvidt man kunne forestille sig, at bofæl- 
lesskaberne kunne anvendes eller etableres 
uhensigtsmæssigt. Jeg skal derfor gerne tilken- 
degive, at jeg nøje vil følge udviklingen på 
bofællesskabsområdet og herunder naturligvis 
også etableringen af bofællesskaber i eksisteren- 
de almene boligafdelinger. Jeg vil, når rimeligt 
erfaringsmateriale foreligger, få foretaget en 
evaluering af ordningen, og Folketingets Bolig- 
udvalg vil naturligvis blive orienteret om resul- 
tatet. 

Hvis evalueringen af mulighederne for at eta- 
blere bofællesskaber viser, at der i de afdelinger, 
hvor der bliver etableret bofællesskaber, ikke er 
en fornuftig balance i boligsammensætningen, 
vil jeg sammen med kommunerne som den 
ansvarlige myndighed i forbindelse med beslut- 
ningen om, at eksisterende boliger i de almene 
boligafdelinger skal udlejes som bofællesskab, 
se nærmere på dette problem og herunder over- 
veje, hvorvidt det vil være hensigtsmæssigt at 
fastsætte mere præcise rammer for etablering af 
bofællesskaber. 

Boligministeriet vil ved nævnte evaluering af 
ordningen være opmærksomt på, at der ikke 
sker en anvendelse af loven i et omfang, som 
ikke er tilsigtet, herunder at det ikke er hensig- 
ten, at hele boligafdelinger og et stort antal 
opgange i enkelte afdelinger omdannes til 
bofællesskaber. 
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Jeg vil godt understrege, at meningen med 
bofællesskaberne ér, at disse på en afbalanceret 
måde indgår i et boligområde, således at der 
sker en fornuftig fordeling af forskellige bofor- 
mer i området som sådan. 

Formanden: 
Vi tager hele debatten nu, da ministerens indlæg 
også dækkede lovforslaget som helhed. Hr. 
Keld Albrechtsen har ordet. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg vil gerne sige tak til ministeren for tilkende- 
givelsen. Vi har i Enhedslisten forsøgt at få 
afklaret det problem, der kunne opstå, hvis der 
blev oprettet bofællesskaber i strid med inten- 
tionerne i den lov, som nu foreligger. Vi var fak- 
tisk på det punkt, hvor vi ville være blevet 
tvunget til at stemme imod. 

På basis af ministerens tilkendegivelse om, at 
han i den kommende tid vil følge udviklingen, 
vil vi være i stand til at undlade at stemme til 
lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen om ændrings- 
forslaget. 

Afstemning 

Ændringsforslaget af boligministeren (Ole 
Løvig Simonsen) vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til for- 
handling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 106 stemmer (S, V, 
KF, SF, RV, CD og DF) mod 4 (FP); 3 (EL) stemte 
hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 12: 
Forslag til folketingsbeslutning om skærpelse 
af visse bestyrelsesmedlemmers og direktørers 
ansvar. 
Af Kirsten Jacobsen (FP) m.fl. 

I (Fremsat 4/10 96. Første behandling 15/11 96. 
Betænkning 15/5 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 8 (FP, EL og DF) stemte for, 105 (S, V, KF, 
SF, RV og CD) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Anden behandling af lovforslag nr. L 185: 
Forslag til lov om pligtaflevering af udgivne 
værker. 
Af kulturministeren (Ebbe Lundgaard). 
(Fremsat 12/3 97. Første behandling 20/3 97. 
Betænkning 14/5 97). 

Der var stillet 4 ændringsforslag i betænknin- 
gen. ! 
Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslagene 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under ét. 

Forhandling 

Kulturministeren (Ebbe Lundgaard): 
Jeg er glad for den forståelse, der under behand- 
lingen af lovforslaget har været for nødvendig- 
heden af en reform på dette område, og jeg 
noterer mig med tilfredshed, at man er 
opmærksom på det forhold, at vi bevæger os 
ind på nye områder, som det er vigtigt at forhol- 


